

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

**ECONOMIC AND SOCIAL
COUNCIL**

OFFICIAL RECORDS

SECOND YEAR : FOURTH SESSION

SUPPLEMENT No. 3

REPORT OF THE COMMISSION ON HUMAN RIGHTS

**CONSEIL
ECONOMIQUE ET SOCIAL**

PROCES-VERBAUX OFFICIELS

DEUXIEME ANNEE : QUATRIEME SESSION

SUPPLEMENT No 3

RAPPORT DE LA COMMISSION DES DROITS DE L'HOMME

Lake Success
New York
1947

TABLE OF CONTENTS

<i>Chapter</i>	<i>Page</i>
I. Introduction	1
II. International bill of human rights	2
III. Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press	3
IV. Sub-Commission on Prevention of Discrimination and Protection of Minorities	4
V. Communications concerning human rights	5

APPENDIX

Estimate presented by the Secretary-General in accordance with Financial Regulation No. 25 of the General Assembly	6
--	---

TABLE DES MATIERES

<i>Chapitre</i>	<i>Page</i>
I. Introduction	1
II. Déclaration internationale des droits de l'homme	2
III. Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse	3
IV. Sous-Commission pour la lutte contre les mesures discriminatoires et pour la protection des minorités	4
V. Communications relatives aux droits de l'homme	5

APPENDICE

Prévisions budgétaires présentées par le Secrétaire général conformément au Règlement financier No 25 de l'Assemblée générale	6
---	---

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

**ECONOMIC
AND
SOCIAL COUNCIL**

**CONSEIL
ECONOMIQUE
ET SOCIAL**

**COMMISSION
ON HUMAN RIGHTS**

**COMMISSION
DES DROITS DE L'HOMME**

**REPORT TO THE ECONOMIC AND SOCIAL
COUNCIL ON THE FIRST SESSION OF THE
COMMISSION, HELD AT LAKE SUCCESS,
NEW YORK, FROM 27 JANUARY TO
10 FEBRUARY 1947 (document E/259)**

**RAPPORT AU CONSEIL ECONOMIQUE ET
SOCIAL SUR LA PREMIERE SESSION DE LA
COMMISSION, TENUE A LAKE SUCCESS,
NEW-YORK, DU 27 JANVIER AU 10
FEVRIER 1947 (document E/259)**

**CHAPTER I
INTRODUCTION**

1 The Commission on Human Rights held its first session during the period 27 January to 10 February 1947, with the following members in attendance:

Australia: Colonel W. R. Hodgson, O.B.E.
Byelorussian Soviet Socialist Republic: Mr. L. I. Kaminsky.
Chile: Mr. Felix Nieto del Rio.
China: His Excellency Dr. P. C. Chang.
Egypt: Mr. Osman Ebeid.
France: Professor René Cassin
India: Mrs. Hansa Mehta.
Iran: His Excellency Dr. Ghasseme Ghami.
Lebanon: His Excellency Dr. Charles Malik.
Philippines: His Excellency Brigadier-General Carlos P. Romulo.
Union of Soviet Socialist Republics: Mr. Valentin F. Tepliakov.
United Kingdom: The Honourable Charles Dukes
United States of America: The Honourable Mrs. Franklin D. Roosevelt.
Uruguay: Dr. José A. Mora.
Yugoslavia: Mr. V. Ribnikar.

2. Mr. Fernand Dehousse of Belgium and Dr. Ricardo J. Alfaro of Panama were unable to attend, but were represented by Mr. Roland Lebeau and Dr. German Gil Guardia, respectively. The member from the Ukrainian Soviet Socialist Republic, Mr. G. L. Stadnik, was not present because of illness. The member from the Philippines was forced to leave early and was represented by Colonel Amado N. Bautista.

**CHAPITRE I
INTRODUCTION**

1. La Commission des droits de l'homme a tenu sa première session du 27 janvier au 10 février 1947. Les membres suivants ont pris part à cette session:

Australie: Colonel W. R. Hodgson, O.B.E.
République socialiste soviétique de Biélorussie: M. L. I. Kaminsky.
Chili: M. Felix Nieto del Rio.
Chine: Son Excellence le Dr P. C. Chang.
Egypte: M. Osman Ebeid.
France: M. le Professeur René Cassin.
Inde: Mme Hansa Mehta.
Iran: Son Excellence le Dr Ghasseme Ghami
Liban: Son Excellence le Dr Charles Malik.
Philippines: Son Excellence le général de brigade Carlos P. Romulo.
Union des Républiques socialistes soviétiques: M. Valentin F. Tepliakov.
Royaume-Uni: L'Honorable Charles Dukes
Etats-Unis d'Amérique: L'Honorable Mme Franklin D. Roosevelt.
Uruguay: Dr Jose A. Mora.
Yougoslavie: M. V. Ribnikar.

2. M. Fernand Dehousse, représentant de la Belgique, et le Dr Ricardo J. Alfaro, représentant du Panama, empêchés d'assister à cette session, ont été remplacés respectivement par M. Roland Lebeau et le Dr German Gil Guardia. Le représentant de la République socialiste soviétique d'Ukraine, M. G. L. Stadnik, était absent pour cause de maladie. Le représentant des Philippines, obligé de s'absenter avant la fin des débats, a été remplacé par le colonel Amado N. Bautista.

3. The specialized agencies were represented at the Commission by the following:

International Labour Organisation: Mr. E. Hutchison.

United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization: Mr. Archibald MacLeish, Mr. Valère Darchambeau, Mr. G. L. Carnes.

4. Consultants in attendance were:

American Federation of Labor: Mr. L. Teper, Miss Tony Sender.

International Co-operative Alliance: Mr. W. Campbell.

World Federation of Trade Unions: Miss Lena Spiegel.

5. Professor John P. Humphrey was Secretary of the Commission.

6. The Commission elected the following members as its officers:

Mrs. Franklin D. Roosevelt (United States of America), Chairman

Dr. P. C. Chang (China), Vice-Chairman

Dr. Charles Malik (Lebanon), Rapporteur.

7. The Commission adopted, after amendment, the provisional rules of procedure contained in document E/CN.4/W.7 as its provisional rules of procedure.

8. The Commission authorized the Rapporteur to present this report to the Economic and Social Council.

9. The Commission voted that its second session convene in Geneva on 21 July 1947.

CHAPTER II

INTERNATIONAL BILL OF HUMAN RIGHTS

10. The Commission decided:

(a) That the Chairman, together with the Vice-Chairman and the Rapporteur, undertake, with the assistance of the Secretariat, the task of formulating a preliminary draft international bill of human rights, in accordance with the instructions and decisions of the Commission at its first session, to be submitted to the Commission at its second session for thorough examination.

(b) That the Chairman, in the course of this work, might enlist the co-operation of, and should receive, orally or in writing, any observations and suggestions from any member of the Commission.

(c) That the Chairman might consult experts chosen with the consent of their Governments, Members of the United Nations.

(d) That the Chairman, Vice-Chairman and Rapporteur, in drawing up the preliminary draft of the international bill of human rights, might consult any person or document deemed by them of relevance to their work.

3. Les institutions spécialisées étaient représentées comme suit à la Commission:

Organisation internationale du Travail: M. E. Hutchison.

Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture: M. Archibald MacLeish, M. Valère Darchambeau, M. G. L. Carnes.

4. Les experts à titre d'observateurs étaient les suivants:

American Federation of Labor: M. L. Teper, Mlle Tony Sender.

Alliance coopérative internationale: M. W. Campbell.

Fédération syndicale mondiale: Mlle Lena Spiegel.

5. Le Professeur John P. Humphrey était secrétaire de la Commission.

6. La Commission a élu les membres ci-après de son bureau:

Mme Franklin D. Roosevelt (Etats-Unis d'Amérique), Présidente

Dr P. C. Chang (Chine), Vice-Président

Dr Charles Malik (Liban), Rapporteur.

7. La Commission, après amendement, a pris pour règlement intérieur provisoire le règlement intérieur provisoire contenu dans le document E/CN.4/W.7.

8. La Commission a autorisé le Rapporteur à soumettre le présent rapport au Conseil économique et social.

9. La Commission a voté pour la réunion de sa seconde session à Genève le 21 juillet 1947.

CHAPITRE II

DECLARATION INTERNATIONALE DES DROITS DE L'HOMME

10. La Commission a décidé:

a) De charger le Président, ainsi que le Vice-Président et le Rapporteur, avec l'aide du Secrétariat, de rédiger un projet préliminaire de déclaration internationale des droits de l'homme, conformément aux instructions et décisions adoptées par la Commission lors de sa première session, et de soumettre ce projet à la Commission lors de sa seconde session, en vue d'un examen approfondi.

b) De permettre au Président au cours de ce travail, de s'assurer le concours de tout membre de la Commission et d'en recevoir, oralement ou par écrit, des observations et propositions.

c) De permettre au Président de consulter des experts, choisis avec le consentement de leurs Gouvernements, Membres des Nations Unies.

d) De permettre au Président, au Vice-Président et au Rapporteur, lors de la rédaction du projet préliminaire de déclaration internationale des droits de l'homme, de consulter toutes personnes et tous documents qu'ils estimeront utiles pour leur travail.

(e) That, while recognizing that the Commission was not at present in a position to formulate precisely its views concerning the means of ensuring the observance of the rights to be included in the international bill of human rights, the drafting group be invited to explore this field and to study the Australian proposal (document E/CN.4/15) and any other documents which had been or might be submitted to it, so that the Commission at its second session might be able to work out proposals on this subject in fulfilment of the duties assigned to it by the Council.¹

11. As a guide to the drafting group in its work, the members of the Commission stated their views concerning items they considered should be included in the international bill of human rights. The expression of these views is embodied in the verbatim and summary records of the meetings of the Commission, which are available for use by the drafting group.

12. Concerning the form of the international bill of human rights, the consensus of the Commission was that it should be submitted to the Commission by the drafting group as a draft resolution for presentation to and approval by the General Assembly.

13. The Commission instructed the drafting group to report on its progress to the members of the Commission monthly, beginning 1 April, and to mail the final preliminary draft of the bill to the members of the Commission by 25 June 1947.

CHAPTER III

SUB-COMMISSION ON FREEDOM OF INFORMATION AND OF THE PRESS

14. The Commission decided to establish a Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press, as empowered by the Economic and Social Council.²

Functions of the Sub-Commission

15. The Commission decided to recommend to the Council that the functions of the Sub-Commission be:

(a) In the first instance, to examine what rights, obligations and practices should be included in the concept of freedom of information, and to report to the Commission on Human Rights on any issues that might arise from such examination.

(b) To perform any other functions which might be entrusted to it by the Economic and Social Council or by the Commission on Human Rights.

¹ See *Official Records of the Economic and Social Council*, First Year, Second Session, Annex 14, pages 400-402.

² *Ibid.*, page 402.

e) Tout en reconnaissant n'être pas actuellement en mesure de formuler de façon précise ses vues en ce qui concerne les moyens d'assurer l'observation des droits qui figureront à la déclaration internationale des droits de l'homme, d'inviter le groupe de rédaction à commencer des recherches dans ce domaine et à étudier la proposition australienne (document E/CN.4/15) et tout autre document qui a pu ou pourra lui être soumis, de manière à permettre à la Commission, lors de sa deuxième session, d'élaborer des propositions à ce sujet, pour s'acquitter de la mission dont le Conseil l'a chargée¹.

11. Pour guider le groupe de rédaction dans son travail, les membres de la Commission ont exprimé leurs vues sur les points qui, à leur avis, devraient figurer dans la déclaration internationale des droits de l'homme. Ces vues sont exprimées dans les procès-verbaux et comptes rendus des séances de la Commission, documents qu'il sera possible au groupe de rédaction d'utiliser.

12. Pour ce qui est de la forme à donner à la déclaration internationale des droits de l'homme, le sentiment général de la Commission a été que le groupe de rédaction devait soumettre ce texte à la Commission sous forme de projet de résolution qui serait présenté à l'Assemblée générale pour approbation.

13. La Commission a invité le groupe de rédaction à faire aux membres de la Commission, à partir du 1er avril, un rapport mensuel sur le progrès de ses travaux, et à envoyer, pour le 25 juin 1947, aux membres de la Commission, le texte du projet préliminaire de déclaration.

CHAPITRE III

SOUS-COMMISSION DE LA LIBERTÉ DE L'INFORMATION ET DE LA PRESSE

14. La Commission a décidé de créer une Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse, comme le Conseil économique et social l'y a autorisée.

Attributions de la Sous-Commission

15. La Commission a décidé de recommander au Conseil économique et social d'investir la Sous-Commission des attributions suivantes:

a) En premier lieu, examiner quels droits, quelles obligations et quelles coutumes doivent relever de la notion de liberté d'information, et faire rapport à la Commission des droits de l'homme sur tous les problèmes qui pourraient se dégager au cours de cet examen.

b) S'acquitter de toutes autres fonctions qui pourront lui être confiées par le Conseil économique et social ou par la Commission des droits de l'homme.

¹ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social*, Première Année, Deuxième Session, Annexe 14, pages 400 à 402.

² *Ibid.*, page 402.

Composition

16. A. The Commission decided:

(a) That the Sub-Commission be composed of twelve persons selected by the Commission in consultation with the Secretary-General and subject to the consent of the Governments of which the persons are nationals.

(b) That not more than one person be selected from any single country.

(c) That the term of office of members be, in the first instance, one year, subject to reconsideration by the Commission before the end of that period.

B. The Commission recommended:

(a) That in the first instance, the Commission not having had the time to select the members of the Sub-Commission, the Economic and Social Council choose at its fourth session the members of the Sub-Commission in consultation with the Secretary-General and subject to the consent of the Governments of the countries of which the persons are nationals.

(b) That this choice be made from among lists of persons submitted by such members of the Commission on Human Rights as care to make nominations, each member nominating not more than twelve persons from Members of the United Nations.

International Conference on Freedom of Information

17 In view of the fact that this Sub-Commission has been set up, and anticipating the forthcoming Conference on Freedom of Information to be convoked pursuant to the resolution of the General Assembly (document A/229),¹ the Commission decided to recommend that the Economic and Social Council authorize the Sub-Commission to submit recommendations regarding the programme of that Conference and to assist in its preparation.

CHAPTER IV

SUB-COMMISSION ON PREVENTION OF DISCRIMINATION AND PROTECTION OF MINORITIES

18. The Commission decided to establish a Sub-Commission on Prevention of Discrimination and Protection of Minorities instead of creating separate sub-commissions on the protection of minorities and on the prevention of discrimination, as empowered by the Council.²

Functions of the Sub-Commission

19. The Commission decided that the functions of the Sub-Commission should be:

¹ See *Resolutions adopted by the General Assembly during the Second Part of its First Session*, Resolution No 59 (1), page 95

² See *Official Records of the Economic and Social Council First Year Second Session Annex 14* page 402

Composition

16. A. La Commission a décidé:

a) Que la Sous-Commission se composera de douze personnes choisies par la Commission en consultation avec le Secrétaire général et sous réserve du consentement des Gouvernements dont ces personnes seront ressortissantes.

b) Qu'une personne au plus sera choisie dans un pays donné.

c) Que la durée du mandat des membres de la Sous-Commission sera en premier lieu fixée à un an, sous réserve de révision par la Commission avant la fin de cette période.

B. La Commission a recommandé:

a) Qu'en premier lieu, la Commission n'ayant pas eu le temps de choisir les membres de la Sous-Commission, le Conseil économique et social choisisse, lors de sa quatrième session, les membres de la Sous-Commission, en consultation avec le Secrétaire général, et sous réserve du consentement des Gouvernements des pays dont ces personnes sont ressortissantes.

b) Que ce choix soit fait sur des listes présentées par les membres de la Commission des droits de l'homme qui désireront soumettre des candidatures, chaque membre ne désignant pas plus de douze personnes prises parmi les ressortissants des Membres de l'Organisation des Nations Unies.

Conférence internationale sur la liberté de l'information

17. Tenant compte de la création de la présente Sous-Commission, et tablant sur la convocation de la prochaine conférence sur la liberté de l'information, en exécution de la résolution adoptée par l'Assemblée générale (document A/229)¹, la Commission a décidé de recommander au Conseil économique et social d'autoriser la Sous-Commission à présenter des recommandations sur le programme de cette conférence, et d'aider à sa préparation.

CHAPITRE IV

SOUS-COMMISSION POUR LA LUTTE CONTRE LES MESURES DISCRIMINATOIRES ET POUR LA PROTECTION DES MINORITÉS

18. La Commission a décidé de créer une Sous-Commission pour la lutte contre les mesures discriminatoires et pour la protection des minorités, au lieu de créer deux sous-commissions séparées, l'une pour la protection des minorités et l'autre pour la lutte contre les mesures discriminatoires, comme le Conseil l'y avait autorisée².

Attributions de la Sous-Commission

19. La Commission a décidé que les attributions de la Sous-Commission seraient les suivantes:

¹ Voir les *Resolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session*, résolution No 59 (1), page 95

² Voir les *Procès verbaux du Conseil économique et social*, Première Année Deuxième Session, Annexe 14, page 402

(a) In the first instance, to examine what provisions should be adopted in defining the principles to be applied in the field of the prevention of discrimination on grounds of race, sex, language or religion, and in the field of the protection of minorities, and to make recommendations to the Commission on urgent problems in these fields.

(b) To perform any other functions which may be entrusted to it by the Economic and Social Council or the Commission on Human Rights.

Composition

20. A. The Commission decided:

(a) That the Sub-Commission be composed of twelve persons selected by the Commission in consultation with the Secretary-General and subject to the consent of the Governments of which the persons are nationals.

(b) That not more than one person be selected from any single country.

(c) That the term of office of members be, in the first instance, two years, subject to reconsideration by the Commission before the end of that period.

B. The Commission recommended:

(a) That in the first instance, the Commission not having had the time to select the members of the Sub-Commission, the Economic and Social Council choose at its fourth session the members of the Sub-Commission in consultation with the Secretary-General and subject to the consent of the Governments of the countries of which the persons are nationals.

(b) That this choice be made from among lists of persons submitted by such members of the Commission on Human Rights as care to make nominations, each member nominating not more than twelve persons from Members of the United Nations.

CHAPTER V

COMMUNICATIONS CONCERNING HUMAN RIGHTS

21. The Commission decided to request the Secretary-General:

(a) To compile a confidential list of communications received concerning human rights before each session of the Commission.

(b) To furnish this confidential list to the members of the Commission upon request, without divulging the contents of these communications or the identity of their authors.

(c) To enable the members of the Commission, upon request, to consult the originals of these communications.

a) En premier lieu examiner les dispositions à prendre en ce qui concerne la définition des principes à appliquer dans la lutte contre les distinctions fondées sur la race, le sexe, la langue ou la religion, et en matière de protection des minorités, et adresser à la Commission des recommandations sur les problèmes urgents qui se posent dans ces domaines.

b) S'acquitter de toutes autres fonctions qui pourront lui être confiées par le Conseil économique et social ou la Commission des droits de l'homme.

Composition

20. A. La Commission a décidé:

a) Que la Commission se composera de douze personnes choisies par la Commission en consultation avec le Secrétaire général, et sous réserve du consentement des Gouvernements dont ces personnes seront ressortissantes.

b) Qu'une personne au plus sera choisie dans un pays donné.

c) Que la durée du mandat des membres sera en premier lieu fixée à deux ans, sous réserve de révision par la Commission avant la fin de cette période.

B. La Commission a recommandé:

a) Qu'en premier lieu, la Commission n'ayant pas eu le temps de choisir les membres de la Sous-Commission, le Conseil économique et social choisisse les membres de la Sous-Commission, lors de sa quatrième session, en consultation avec le Secrétaire général et sous réserve du consentement des Gouvernements des pays dont ces personnes seront ressortissantes.

b) Que ce choix soit fait sur des listes présentées par les membres de la Commission des droits de l'homme qui désireront soumettre des candidatures, chaque membre ne désignant pas plus de douze personnes prises parmi les ressortissants des Membres de l'Organisation des Nations Unies.

CHAPITRE V

COMMUNICATIONS RELATIVES AUX DROITS DE L'HOMME

21. La Commission a décidé de demander au Secrétaire général:

a) De dresser, avant chaque session de la Commission, une liste confidentielle, des communications reçues, relativement aux droits de l'homme.

b) De communiquer sur demande cette liste confidentielle aux membres de la Commission, sans divulguer le contenu desdites communications, ni l'identité de leurs auteurs.

c) De permettre aux membres de la Commission, sur leur demande, de consulter les originaux de ces communications.

(d) To inform the writers of all communications concerning human rights, however addressed, that their communications would be brought to the attention of the Commission on Human Rights.

22. The Commission recognizes that it has no power to take any action in regard to any complaints concerning human rights.

23. However, the Commission decided that, in the future, the Chairman or Vice-Chairman should meet shortly before each session of the Commission, with one or two co-opted members, for the purpose of receiving communications concerning human rights and bringing to the attention of the Commission such communications as might assist it in its work.

Appendix

ESTIMATE PRESENTED BY THE SECRETARY-GENERAL
IN ACCORDANCE WITH FINANCIAL REGULATION
NO. 25 OF THE GENERAL ASSEMBLY

The handling of communications concerning human rights

No direct additional expenses beyond the established budget for 1947 are involved.

Conference on Freedom of Information

The General Assembly has approved an item of \$28,000 (document A/261) to meet the expenses of the Conference, should it be held at headquarters. The cost of experts, consultants and research projects in preparation for the Conference has been estimated by the Secretariat at \$25,000 as an additional expense for 1947

d) D'informer les auteurs de toutes communications relatives aux droits de l'homme, quelle que soit la forme sous laquelle elles auront été adressées, que leurs communications seront portées à l'attention de la Commission des droits de l'homme.

22. La Commission estime n'être habilitée à prendre aucune mesure au sujet de réclamations relatives aux droits de l'homme.

23. Toutefois, la Commission a décidé qu'à l'avenir le Président ou le Vice-Président se réuniront, peu de temps avant chaque session de la Commission, avec un ou deux membres de cette Commission choisis par cooptation, afin de recevoir les communications relatives aux droits de l'homme, et de porter à l'attention de la Commission les communications susceptibles d'aider celle-ci dans son travail.

Appendice

PREVISIONS BUDGETAIRES PRESENTEES PAR LE
SECRETARE GENERAL CONFORMEMENT AU RE-
GLEMENT FINANCIER NO 25 DE L'ASSEMBLEE
GENERALE

Suite à donner aux communications relatives aux droits de l'homme

Il n'est prévu à ce titre aucune dépense supplémentaire directe dépassant le cadre du budget établi pour 1947.

Conférence sur la liberté de l'information

L'Assemblée générale a approuvé un budget de 28.000 dollars (document A/261) pour subvenir aux frais de la Conférence, dans l'hypothèse ou celle-ci se tiendrait au Siège. Le Secrétariat a prévu pour 1947 une dépense supplémentaire de 25.000 dollars pour couvrir les frais d'experts, d'experts-conseil ainsi que ceux entraînés par les travaux de recherches que nécessite la préparation de la Conférence.

**UNITED NATIONS PUBLICATIONS
PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES**

**Economic and Social Council Publications
Publications du Conseil économique et social**

Journal of the Economic and Social Council, (25 January - 23 July 1946), bilingual: English-French, 30 issues, 580 pages.

Each \$.10
The set \$3.00

The 30 issues of the *Journal of the Economic and Social Council* contain the Summary Records of the First and Second Sessions of the Economic and Social Council in their *provisional form*. These records are now being re-edited and will appear as the *Economic and Social Council Official Records, First Year, First Session and Economic and Social Council Official Records, First Year, Second Session*. Publication of the *Journal of the Economic and Social Council* was discontinued on 23 July 1946.

Official Records of the Economic and Social Council, First Year, Third Session. Bilingual: English-French.

Official Record No. 1, first meeting, 11 September 1946, 26 pages \$.10
Official Record No. 2, third and fourth meetings, 12 and 17 September 1946, 10 pages \$.10
Official Record No. 3, fifth and sixth meetings, 21 September 1946, 8 pages \$.10
Official Record No. 4, seventh and eighth meetings, 23 and 24 September 1946, 10 pages \$.10
Official Record No. 5, ninth and tenth meetings, 26 and 27 September 1946, 8 pages \$.10
Official Record No. 6, eleventh and twelfth meetings, 28 September 1946, 10 pages \$.10
Official Record No. 7, thirteenth and fourteenth meetings, 30 September 1946, 16 pages \$.10
Official Record No. 8, fifteenth and sixteenth meetings, 1 October 1946, 16 pages \$.10
Official Record No. 9, seventeenth and eighteenth meetings, 2 October 1946, 18 pages \$.15
Official Record No. 10, nineteenth and twentieth meetings, 3 October 1946, 16 pages \$.10
Official Record No. 11, twenty-first meeting and special meeting, 3 October and 10 December 1946, 18 pages \$.10

Supplements to the Economic and Social Council Official Records, First Year, Third Session. Bilingual: English-French.

The *Supplements* to the Economic and Social Council *Official Records* are issued at irregular intervals and reprint important documents considered by the Economic and Social Council in the course of its discussions.

Supplements Nos. 1, 2, 4, 5, 6, 7 and 9 Each \$.10
Supplement No. 3, 20 pages \$.15
Supplement No. 8, 40 pages \$.30
Supplement No. 10, 18 pages \$.15

Supplements to the Economic and Social Council Official Records, Second Year, Fourth Session. Bilingual: English-French.

Supplement No. 1, 60 pages \$.40

Supplements to the Economic and Social Council Official Records, Second Year, Fifth Session. Bilingual: English-French.

Supplement No. 1, 22 pages \$.15

Journal du Conseil économique et social, (25 janvier - 23 juillet 1946), bilingue: anglais-français, 30 numéros, 580 pages.

L'exemplaire \$0,10
La série \$3,00

Les 30 numéros du *Journal du Conseil économique et social* contiennent, sous forme provisoire, les procès-verbaux de la première et de la seconde session du Conseil économique et social. Ces procès-verbaux sont actuellement réédités et paraîtront ultérieurement sous le titre: *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Première Année, Première Session et Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Première Année, Deuxième Session*. La publication du *Journal du Conseil économique et social* a été interrompue le 23 juillet 1946.

Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Première Année, Troisième Session. Bilingue: anglais-français.

Procès-verbal officiel No 1, première séance, 11 septembre 1946, 26 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 2, troisième et quatrième séances, 12 et 17 septembre 1946, 10 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 3, cinquième et sixième séances, 21 septembre 1946, 8 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 4, septième et huitième séances, 23 et 24 septembre 1946, 10 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 5, neuvième et dixième séances, 26 et 27 septembre 1946, 8 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 6, onzième et douzième séances, 28 septembre 1946, 10 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 7, treizième et quatorzième séances, 30 septembre 1946, 16 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 8, quinzième et seizième séances, 1 octobre 1946, 16 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 9, dix-septième et dix-huitième séances, 2 octobre 1946, 18 pages \$0,15
Procès-verbal officiel No 10, dix-neuvième et vingtième séances, 3 octobre 1946, 16 pages \$0,10
Procès-verbal officiel No 11, vingt et unième séance et séance spéciale, 3 octobre et 10 décembre 1946, 18 pages \$0,10

Suppléments aux Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Première Année, Troisième Session. Bilingue: anglais-français.

Les *Suppléments aux Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social* sont publiés à intervalles irréguliers et reproduisent d'importants documents examinés par le Conseil économique et social au cours de ses délibérations.

Suppléments Nos 1, 2, 4, 5, 6, 7 et 9 le numéro \$0,10
Supplément No 3, 20 pages \$0,15
Supplément No 8, 40 pages \$0,30
Supplément No 10, 18 pages \$0,15

Suppléments aux Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Deuxième Année, Quatrième Session. Bilingue: anglais-français.

Supplément No 1, 60 pages \$0,40

Suppléments aux Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Deuxième Année, Cinquième Session. Bilingue: anglais-français.

Supplément No 1, 22 pages \$0,15

SALES AGENTS OF UNITED NATIONS PUBLICATIONS

DEPOSITAIRES DES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

<p>ARGENTINA—ARGENTINE Editorial Sudamericana S. A. Calle Alsina 500 Buenos Aires</p>	<p>DOMINICAN REPUBLIC <i>REPUBLIQUE</i> <i>DOMINICAINE</i> Librería Dominicana Calle Mercedes No. 49 Apartado 656 Ciudad Trujillo</p>	<p>NETHERLANDS <i>PAYS-BAS</i> N. V. Martinus Nijhoff Lange Voorhout 9 s'Gravenhage</p>
<p>AUSTRALIA—AUSTRALIE H. A. Goddard Pty. Ltd. 255a George Street Sydney</p>	<p>ECUADOR—EQUATEUR Muñoz Hermanos y Cía. Nueve de Octubre 703 Casilla 10-24 Guayaquil</p>	<p>NEW ZEALAND <i>NOUVELLE-ZELANDE</i> Gordon & Gotch Waring Taylor Street Wellington</p>
<p>BELGIUM—BELGIQUE Agence et Messageries de la Presse 14-22 rue du Persil Bruxelles</p>	<p>FINLAND—FINLANDE Akateeminen Kirjakauppa 2, Keskauskatu Helsinki</p>	<p>NORWAY—NORVEGE Norsk Bokimport A/S Edv. Storms Gate 1 Oslo</p>
<p>BOLIVIA—BOLIVIE Libreria Científica y Literaria Avenida 16 de Julio, 216 Casilla 972 La Paz</p>	<p>FRANCE—FRANCE Editions A. Pedone 13, rue Soufflot Paris V^e</p>	<p>SWEDEN—SUEDE C. E. Fritze's Kungl. Hofbokhandel A.-B. Fredsgatan 2 Stockholm</p>
<p>CANADA—CANADA The Ryerson Press 299 Queen Street West Toronto</p>	<p>GREECE—GRECE "Eleftheroudakis" Librairie internationale Place de la Constitution Athènes</p>	<p>SWITZERLAND—SUISSE Librairie Payot S. A. Lausanne Hans Raunhardt Kirchgasse 17 Zurich 1</p>
<p>CHILE—CHILI Edmundo Pizarro Merced 846 Santiago</p>	<p>GUATEMALA <i>GUATEMALA</i> José Goubaud Goubaud & Cía. Ltda. Sucesor 5a Av. Sur No. 6 y 9a C. P. Guatemala</p>	<p>SYRIA—SYRIE Librairie universelle Damascus</p>
<p>CHINA—CHINE The Commercial Press Ltd. 211 Honan Road Shanghai</p>	<p>HAITI—HAITI Max Bouchereau Librairie "A la Caravelle" Boîte postale 111-B Port-au-Prince</p>	<p>UNION OF SOUTH AFRICA <i>UNION SUD-AFRICAINNE</i> Central News Agency Ltd. Commissioner & Rissik Sts. Johannesburg</p>
<p>COSTA RICA <i>COSTA-RICA</i> Trejos Hermanos Apartado 1313 San José</p>	<p>INDIA—INDE Oxford Book & Stationery Co. Scindia House New Delhi</p>	<p>UNITED KINGDOM <i>ROYAUME-UNI</i> H.M. Stationery Office P.O. Box 569 London, S.E. 1</p>
<p>CUBA—CUBA La Casa Belga René de Smedt O'Reilly 455 La Habana</p>	<p>IRAN—IRAN Bangahe Piaderow 731 Shah Avenue Teheran</p>	<p>UNITED STATES OF AMERICA <i>ETATS-UNIS D'AMERIQUE</i> International Documents Service Columbia University Press 2960 Broadway New York 27, N. Y.</p>
<p>CZECHOSLOVAKIA <i>TCHÉCOSLOVAQUIE</i> F. Topic Narodni Trida 9 Praha 1</p>	<p>IRAQ—IRAK Mackenzie & Mackenzie The Bookshop Baghdad</p>	<p>YUGOSLAVIA <i>YOUGOSLAVIE</i> Drzavno Preduzece Jugoslovenska Knjiga Moskovska Ul. 36 Belgrade</p>
<p>DENMARK—DANEMARK Einar Munskgaard Nørregade 6 Kjobenhavn</p>	<p>LEBANON—LIBAN Librairie universelle Beirut</p>	